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ЄДНАЄ ВСІХ НАС АТОМПРОФСПІЛКА

Профсоюзная жизнь в
каждом подразделении
проходит по-своему. Об-
щими моментами для всех,
конечно, являются распре-
деление путевок в сана-
тории и детские оздоро-
вительные центры, неиз-
менное участие в работе
комиссий по проверке зна-
ний персонала и в стан-
ционных мероприятиях по
охране труда и т.д. Но
в химическом цехе (на
снимке: профактив кол-
лектива) есть и другие на-
правления. Как рассказал
председатель цехового ко-
митета Александр Пиза,
это спорт, забота о вете-
ранах Великой Отечествен-
ной войны, живущих в
нашем городе, и непрерыв-
ная крепкая связь со свои-
ми пенсионерами и вете-
ранами труда. И, конечно,

обязательная помощь ра-
ботникам цеха, нуждаю-
щимся в серьезном лече-
нии.

Особая тема в трудо-
вой жизни цеха — кон-
курсы профессионального
мастерства. Они не только
стимулируют дух соревно-
вания, но и помогают мо-
лодежи глубже вникнуть в
профессию, повысить свой
квалификационный разряд.
Поэтому желающих участ-
вовать в них всегда хватает.
В 2009 году в конкурсе
профмастерства соревно-
вались операторы спец-
водоочистки, аппаратчики
блочной обессоливающей
установки, слесари по ре-
монту реакторно-турбин-
ного отделения и слесари
по ремонту парогазотур-
бинного оборудования.
(Окончание на 3-й стр.)

О светлом настоящем
заботятся профсоюзы

Яркой и неотъемлемой страницей в деятель-
ности любого подразделения Запорожской АЭС
является профсоюзная жизнь. В это широкое
понятие входят вопросы заработной платы, охра-
ны труда, организация досуга, оздоровление,
спортивно-массовая работа и многое другое.
Профсоюз изо дня в день, из года в год живет
заботами и проблемами работников своего кол-
лектива. И если о светлом будущем заботятся
политики, о светлом прошлом — историки, то о
светлом настоящем — профсоюзы.

Подводя итоги минувшого года, расскажем о
том, чем жили, какие вопросы решали цеховые
профсоюзные комитеты подразделений станции.
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Эти слова Юзефа Була-
товича, как комплимент, мож-
но адресовать начальнику
лаборатории электрорадио-
измерений службы главного
метролога Запорожской АЭС
Тамаре Гурской, которая на
днях отметила свой юбилей!

Примечательно, что Запо-
рожская АЭС — единственное
предприятие в трудовой биогра-
фии Тамары Гурской. (И это за
25 лет!) Здесь после окончания
вуза она начинала свой произ-
водственный путь с должности
инженера. Вместе со становле-
нием и развитием предприя-
тия повышала свой образо-
вательный уровень, уверенно
нарабатывала опыт и поднима-
лась по карьерной лестнице: от
инженера первой категории до
начальника лаборатории.

Тамара Николаевна гово-
рит, что она не стояла у истоков
создания лаборатории метро-
логии, но, безусловно, причаст-
на к ее развитию, и сейчас в
числе старейших работников, а
может, уместнее сказать, опыт-
нейших, потому как последнее
время она постоянно занимает-
ся наставничеством.

(Окончание на 2-й стр.)

«Только женщина
может временно
остановить время»

Із понад 80 працівників

санаторію-профілакторію ВП

«Рівненська АЕС» переважна

більшість — представниці прек-

расної статі. Це лікарі, медичні

сестри, лаборанти, санітарки,

працівниці харчоблоку. Най-

щиріші слова привітання і поба-

жання лунатимуть на їхню адре-

су і у святковий весняний день

8 Березня.

На знімках: медсестра про-

цедурного кабінету Ірина БРОЙ;

медсестра з теплолікування та

інгаляцій Валентина ТІТОВА;

кухарі Марія КЛИМЧИК, Рус-

лана МУШИК та офіціантка

Наталія ЛАБУНЕЦЬ

В феврале 2010 года прошла
отчетная конференция организации
молодежи Южноукраинской объе-
диненной организации профсоюза,
в которую входят организации мо-
лодежи первичной профсоюзной
организации ОП ЮУАЭС, в/ч №3044
и специализированной медико-са-
нитарной части №2.

В повестку дня конференции были
включены: отчет организации молоде-
жи Южноукраинской объединенной
организации профсоюза за 2009 год;
отчет по работе жилищно-бытовой
комиссии в части молодых профсоюз-
ников; обсуждение плана работы орга-
низации молодежи на 2010 год; уве-
личение количества членов Совета
организации молодежи; утверждение
делегатов на отчетно-выборную кон-
ференцию организации молодежи ГП
НАЭК «Энергоатом» и на IV съезд Ор-
ганизации молодежи Атомпрофсоюза.

Работа конференции началась на
приятной ноте — режиссеру информа-
ционно-культурного центра «Импульс»
Светлане Дидык была вручена грамота
областного центра здоровья управле-
ния охраны здоровья Николаевской

облгосадминистрации за многолетнюю
работу по пропаганде здорового обра-
за жизни, профессионализм и высокое
качество работы. Отчет председателя
организации молодежи Владислава
Момотова о проделанной в прошлом
году работе был очень содержатель-
ным.

Много хорошего и полезного доба-
вили в копилку добрых дел обособлен-
ного подразделения «Южно-Украинс-
кая АЭС» молодые работники: да-
рили праздники детям «Социального
отеля» и школы-интерната №6 ко Дню
Святого Николая, к Рождеству, ко Дню
защиты детей, совместно с городской
СЭС провели программу по правилам
личной гигиены и личной безопасности
для детей, развлекательную программу
«Весеннее солнышко» для социально
незащищенных детей при школе №6, с
выставкой детских рисунков совместно
со студией декоративно-прикладного
искусства «Декор» при ИКЦ «Импульс».
Молодежь активно занималась всевоз-
можными видами спорта — проведен
уже второй турнир по русскому бильяр-
ду, соревнования по спортивному ори-
ентированию в с. Грушевка, пятый тур-

нир по пейнтболу, соревнования по
настольному теннису среди молодежи
ОП ЮУАЭС и учащихся города. В активе
ребят — велогонки на проселочных
дорогах между комплексом «Березка»
и Ташлыкским водохранилищем, от-
крытое первенство по пляжному волей-
болу среди мужских и женских команд
на спортплощадке городского пляжа,
соревнования по уличному баскетболу,
соревнования по карповой ловле.

Молодые работники предприятия
приняли участие в VII Спартакиаде
Атомпрофсоюза Украины в г. Энерго-
даре, заняв второе командное место и
призовые места в пляжном волейболе,
плавании, стритболе, шахматах и пере-
тягивании каната, в турнире «Богатырс-
кие игры» в г. Славутиче, став бронзо-
выми призерами. В Южноукраинске
проводился Всеукраинский V тради-
ционный турнир по баскетболу среди
мужских команд под эгидой орга-
низации молодежи Южноукраинской
объединенной организации профсою-
за  совместно со спорткомплексом
«Олимп», в котором сборная ОП
ЮУАЭС заняла четвертое место.

(Окончание на 2-й стр.)

ОРГАНІЗАЦІЯ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ: ПЕРЕД IV З’ЇЗДОМ (КВІТЕНЬ, м. ЕНЕРГОДАР)

Як уже повідомлялося, відповідно до рішення Президії
Центрального комітету профспілки від 4.02.2010 року
№П-17-1 19 березня 2010 року у м. Южноукраїнськ Мико-
лаївської області відбудеться VI Пленум ЦК профспілки.

Початок роботи VI Пленуму ЦК профспілки об 11.00.
Програма перебування учасників Пленуму у м. Южноукраїнськ
додається.

Основне питання порядку денного VI Пленуму ЦК проф-
спілки: «Про дії Атомпрофспілки у 2009 році по захисту та під-
вищенню соціально-економічних стандартів для працівників
підприємств атомно-енергетичного комплексу України».

Довідки за телефонами: 0(44) 279-61-37 (оргвідділ ЦК),
0(5136) 4-10-18, 4-11-47 (профком ППО ВП ЮУАЕС).

ДО УВАГИ ЧЛЕНІВ ЦК ПРОФСПІЛКИ

ПОВІДОМЛЯЄ «ЕНЕРГОАТОМ»

АЕС перевиконали планове завдання з виробництва
електроенергії. За оперативними даними, у січні–лютому
цього року українські АЕС виробили 14,841 млрд. кВт/год.
електроенергії, що становить 102,4% від планового завдан-
ня. Серед атомних електростанцій виконання планового
завдання становило: ЗАЕС — 104,1%, РАЕС — 94,1%,
ЮУАЕС — 107,0%, ХАЕС — 101,4%.

Частка АЕС у виробництві електроенергії в Україні ста-
новить 42,6%.

У січні–лютому 2010 року коефіцієнт використання
встановленої потужності становив 75,8%.

Аварій та інцидентів, які класифікуються за «Міжнародною
шкалою ядерних подій» (INES), на АЕС не було.

Загалом електростанції, які входять до складу ДП НАЕК
«Енергоатом», включаючи Олександрівську ГЕС, Ташлицьку
ГАЕС і Донузлавську ВЕС, виробили 14,878 млрд. кВт/год.

Дорогі наші жінки!
Вітаючи вас зі святом весни, краси і натхнення — 8 Березня, найперше,

дозвольте висловити вам глибоку вдячність за ваше материнське тепло і ласку,
мудрість і терпіння, працьовитість і людяність. Ці притаманні вам прекрасні
риси особливо важливі сьогодні — у важкий для суспільства період.

Ваша самовідданість, подвижництво й енергія повсякчас творять родинний
затишок, неповторну і відповідальну атмосферу на виробництві і в побуті, нади-
хають «сильну» стать на вирішення важливих щоденних справ.

Чоловіки Атомпрофспілки у переддень цього свята засвідчують вам свою
щиру увагу і шану, прагнуть бути надійною опорою і підтримкою. І завжди
докладатимуть всіх зусиль, де б не працювала жінка, наш вірний соратник,
колега-спілчанин, щоб кожна із вас почувалася захищеною і впевненою у
завтрашньому дні.

Від усього серця бажаю вам здоров’я, вічної молодості, благополуччя й
успіхів у роботі і в житті!

Хай множиться щастям ваша доля і справджуються всі ваші мрії і сподівання.
Весни. Кохання. Добра

З повагою
Голова Професійної спілки працівників
атомної енергетики та промисловості України Валерій Матов

ВЕСНИ. КОХАННЯ. ДОБРАВЕСНИ. КОХАННЯ. ДОБРА
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(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

По мнению начальника лаборатории электро-
радиоизмерений, на АЭС приходит перспектив-
ная, достаточно неплохо подготовленная и,
самое главное, ответственная молодежь. Тамара
Николаевна в подборе кадров вывела для себя
своеобразную формулу, которая практически
стопроцентно работает: «Золотая медаль в
школе + красный диплом в вузе = отличный
работник на производстве». Суть формулы прос-
та: человек, с детства приученный к труду, будет
добросовестным по жизни.

Ее не тяготит должность руководителя, пото-
му что со школьной скамьи была лидером, орга-
низаторские способности заложены от приро-
ды. Успешным результатом воплощения своего
опыта считает создание группы механических и
геометрических измерений. Организация рабо-
чих мест, техническое оснащение, подготовка
документации — все это трудоемкая, но инте-
ресная работа, в которой виден результат.
Кроме названной группы, в состав лаборатории,
которой руководит Тамара Гурская, входит
группа радиотехнических, электротехнических
измерений. На данном этапе метрологическая
аттестация трансформаторов тока и напряже-

ния, установленных в цепях коммерческого
учета электроэнергии, — большая и важная
задача, решением которой занимаются работ-
ники лаборатории.

Подчиненный персонал говорит, что с
Тамарой Гурской легко работать, потому что
она ставит четкие цели, обладает высоким про-
фессиональным уровнем, справедлива, умеет
объединить людей в дружный коллектив,
искренна и отзывчива.

А дома Тамара Николаевна — заботливая
мама и жена, прекрасная хозяйка, увлеченный
садовод…

У Тамары Гурской нет определенного хобби,
ей, активистке по натуре, интересен сам созида-
тельный процесс. Она берется за любую работу.
Сейчас, когда сын уже взрослый и живет само-
стоятельной жизнью, она с мужем свое свобод-
ное время посвящает даче, а это огромное поле
для деятельности, от которого получаешь удо-
вольствие, когда за большим столом на веранде
собираются дети, друзья, родственники, вокруг
все радует глаз — цветут тюльпаны, наливаются
сочной зеленью лилии, зреет клубника…

А мечтает Тамара Николаевна о том, чтоб
семья стала больше, чтоб все были здоровы и
чаще встречались.

«Только женщина может временно остановить время»

Ирине Александровне, как и
для многих других работников
атомной станции, самым па-
мятным был пуск первого энер-
гоблока. Понятно, что это был
очень волнительный момент,
напряженный, эмоциональный,
потому что первый.

То время было особенным
— партийные, профсоюзные,
комсомольские собрания, де-
монстрации, субботники. Моей
собеседнице очень нравились
первомайские демонстрации.
Хотя и были они  обязательны-
ми, но их можно назвать собра-
нием тружеников, единомыш-
ленников в неофициальной об-
становке. Нужно сказать, люди
охотно шли на демонстрации.
Там было весело, шумно. Все
были с детьми, нарядные. Фо-
тография в то время не была
настолько распространенным
явлением, как сейчас, но у мно-
гих сохранились фотографии
именно из демонстраций.

Еще Ирине Барбаш хорошо
запомнились соревнования ко
Дню физкультурника. Сейчас
они тоже проводятся, причем, на
более профессиональном уров-
не, как она говорит, но не так
массово. А тогда, в 80—90-е
годы в забегах участвовал чуть
ли не каждый работник цеха, а
остальные приходили «болеть».

Несмотря на высшее об-
разование, Ирина Барбаш на-

чинала свою трудовую деятель-
ность в цехе ТАИ ЗАЭС с рабо-
чей специальности — электро-
слесарем по ремонту приборов
теплотехнического контроля и
автоматики 4-го разряда. Она
одна из тех, кого принято назы-
вать в числе стоявших у истоков
образования цеха тепловой
автоматики и измерений.

Сейчас Ирина Барбаш —
ведущий инженер — руководи-
тель группы, в задачи которой
входит разработка, сопровожде-
ние и пересмотр карт настроек
электрических установок техно-
логических защит, блокировок и
сигнализации реакторного и
турбинного отделения и много
других важных и ответственных
обязанностей. Работа с до-
кументацией требует собран-
ности, внимательности, знание
нормативной и производствен-
ной документации, оборудова-
ния. Понятно, что Ирине Алек-
сандровне, прошедшей школу
пуска энергоблоков, опыта не
занимать. Теперь она делиться
своими знаниями с другими.

Руководитель группы счи-
тает, что смена поколений на
ЗАЭС практически произошла.
На атомной станции уже рабо-
тают дети тех, кто ее стро-
ил, пускал энергоблоки. Это
грамотная, энергичная моло-
дежь, которой можно дове-
рить атомное производство, и,

безусловно, которой необхо-
димо передать свои знания и
свой опыт.

Практически вся семья
Ирины Барбаш работает в це-
хе ТАИ. Муж — Анатолий Ви-
тальевич — заместитель на-
чальника службы эксплуатации
цеха, сын — Виталий работает
электрослесарем. В том, что
практически вся семья в одном
цехе, Ирина Барбаш видит
только плюсы. Утомлять друг
друга они не могут, так как каж-
дый на своем рабочем месте, а
общность интересов объеди-
няет. По сути, радеют за одно
дело. Ирина Барбаш довольна,
что работает на стабильном,
современном, перспективном
предприятии.

В будущее она смотрит с
оптимизмом. У нас шесть
блоков-миллионников, кото-
рые будут эксплуатироваться
еще лет 30. Значит, есть ра-
бота, есть точка приложения
знаний, опыта. У нас есть
прекрасный город, прекрас-
ная атомная станция, которые
мы очень любим. А значит, у
нас есть уверенность в бу-
дущем.

Юлия ТКАЧУК

Есть работа, значит, — и уверенность в будущем
Пожалуй, 25 лет назад теперь уже ведущий инженер —

руководитель группы сопровождения технической докумен-
тации и управления базами данных цеха тепловой автоматики
и измерений (ТАИ) Ирина Барбаш не предполагала, что
Запорожская АЭС станет для нее первым и скорее всего
единственным предприятием в ее трудовой биографии. По
распределению вуза, как молодой специалист, она вместе с
мужем приехала на ударную комсомольскую стройку в самом
начале пусковых операций на блоке №1. Грандиозность, раз-
мах строительных и пусконаладочных работ, энтузиазм и
патриотизм работников впечатлял и вселял уверенность. Не
было человека, который бы усомнился, что на песчаных бар-
ханах вырастут энергоблоки-гиганты, что здесь будет круп-
нейшая в Европе атомная электростанция…

За тридцятирічну діяльність
колективом управління організації,
нормування та оплати праці ВП
«Рівненська АЕС», у якому здебіль-
шого трудяться жінки, зроблено
чимало добрих справ, накопичено
унікальний досвід, який охоплює
майже всі існуючі системи та
форми оплати праці в цій сфері.
Зокрема, свого часу тут були запо-
чатковані власні схеми оплати
праці, які стали базовими для таких
схем ДП НАЕК «Енергоатом». Ними
була освоєна та розроблена систе-
ма оплати з урахуванням преміаль-
ної надбавки, яку впровадили з
1 листопада 1993 року для забез-
печення безперебійної роботи в
період осінньо-зимового максиму-
му, а також під час ремонтної кам-
панії і яка виплачувалася за раху-
нок прибутку від надпланового
виробітку електроенергії.

В умовах нестабільної економіч-
ної ситуації в Україні, 1995—1996
роки, спеціалісти управління зай-
малися страхуванням робочих
місць через страхову компанію
«Алькона» з метою виплати страхо-
вого відшкодування при зниженні
реальних доходів працівників РАЕС.
Вони також успішно освоїли такий
напрям діяльності, як надання без-
процентних позик в АКБ «Зевс».

НАЕК «Енергоатом» у грудні
1997 року були введені Єдині схеми
посадових окладів (тарифних ста-
вок) промислово-виробничого пер-
соналу. В їх запровадженні, як і в
розробці 25-ступеневої тарифної
сітки, брали активну участь ці про-
фесіонали з РАЕС.

Цікаво, що впродовж 1991—2008
років тарифні ставки переглядали-
ся 39 разів, а рекордсменом став
1992-й, коли ставки змінювалися сім
разів за рік.

І вся ця копітка робота лягла на
плечі фахівців управління, його
керівника Володимира Анатолійо-
вича Архіпова, який ще в 1990 році
очолив тодішній відділ праці і
зарплати, згодом — нинішнє уп-
равління організації нормування та
оплати праці. Сьогодні під орудою
цього відповідального і доброзич-
ливого професіонала працюють 16
фахівців, залюблених у свою спра-
ву. Це, насамперед, заступник на-
чальника управління Тетяна Ми-

хайлівна П’ятенко, молоді та енер-
гійні працівники Інна Борисівна
Нагорняк та Наталія Іванівна
Перчиць, Марія Василівна Андро-
сюк, яка пропрацювала в управлін-
ні 26 років. Дещо менший стаж у
Інни В’ячеславівни Ткач, Наталії
Іванівни Радюк. Добрих слів заслу-
говують багато інших фахівців
управління, окремі з них перейшли
працювати у профільні служби та
відділи ДП НАЕК «Енергоатом».

З 1990 року спеціалісти управ-
ління займаються роботою з ве-
дення Колективного договору,
планування та звітності, беруть
участь у визначенні та оцінці рівня
умов праці на робочих місцях та
організації проведення атестації
робочих місць — одна з найвід-
повідальніших місій працівників
управління. На РАЕС атестація
проводилася тричі. В ході остан-
ньої, жовтень 2008 року, була
здійснена комплексна оцінка всіх
чинників виробничого і трудового
процесу, сукупних соціально-еко-
номічних факторів, що впливають
на здоров’я і працездатність пра-
цівників у процесі трудової діяль-
ності. Атестацією було охоплено
1309 робочих місць із загальною
кількістю 5572 працюючих, що
становить 69% від загальної чи-
сельності.

Основоположною та визначаль-
ною функцією управління було і є
нормування праці. Починаючи з
2001 року фахівці управління ВП
РАЕС і відділу норм та нормативів
дирекції НАЕК «Енергоатом» ведуть
роботу з розроблення збірників
норм часу на ремонт реактора
ВВЕР-1000 та його допоміжного
обладнання.

На працівників управління РАЕС
покладена і така важлива функція,
як аналіз та контроль за виконан-
ням робіт підрядними організа-
ціями.

Загалом за 30 років в управлінні
у різні періоди працювало 47 осіб, і
кожен збагатив колектив часткою
своїх знань, досвіду та теплотою
свого серця.

Лідія РЕШЕТИЦЬКА
На знімку: колектив управління

організації, нормування та оплати
праці ВП РАЕС.

Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Фахівці галузевого рівня

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Культурная жизнь молодежи Южно-Укра-
инской АЭС также была разносторонней и
насыщенной: проводились творческие встречи
в рамках молодежного творческого клуба по
интересам «PoINT», программы для школьни-
ков, посвященные борьбе с туберкулезом и с
алкоголизмом, акция «Мы за здоровую на-
цию!». Ребята также участвовали в четвертом
конкурсе команд КВН среди организаций моло-
дежи Атомпрофсоюза, заняв четвертое место,
в традиционном форуме молодых работников
атомной энергетики «Активная зона-2008», а
группа «Время и стекло» выступила в рамках
конкурса «Энергетическая волна» в г. Нете-
шине. В ноябре минувшего года на всеобщее
обозрение работников ОП ЮУАЭС была орга-
низована фотовыставка по трем предложен-
ным темам: «Портрет — АЭС — Молодежь»,
«Позитифф...» и «Наши дети». Ко Дню борьбы
со СПИД/ВИЧ прошел рок-концерт.

Молодые профактивисты ОП ЮУАЭС при-
няли участие в семинаре «Мотивация профсо-
юзного членства» в Киеве, подготовленного
Организацией молодежи Атомпрофсоюза сов-
местно с представительством Фонда имени
Фридриха Эберта в Украине.

Учебно-тренировочным центром атомной
электростанции совместно с персоналом цехов
и при участии организации молодежи ОП
ЮУАЭС проводились конкурсы профессио-
нального мастерства, призом от организа-
ции молодежи Южноукраинской объединенной
организации профсоюза за первое место в
каждом конкурсе стал USB флэш-накопитель на
16 Гб. В октябре, впервые на базе ОП ЮУАЭС,
были проведены конкурсы профессионального
мастерства среди молодых работников обо-
собленных подразделений ГП НАЭК «Энерго-
атом». Из 8 конкурсов ОП ЮУАЭС завоевала
пять первых мест и три третьих.

В наступившем году, согласно плану рабо-
ты организации молодежи, многие из добрых
начинаний будут продолжены и, надеемся, по-
лучат новое, еще более интересное развитие.

На конференции был заслушан отчет о
работе жилищно-бытовой комиссии в части
выделения жилья молодежи и пояснения заме-
стителя генерального директора предприятия
Владимира Авраменко о принципах работы
данной комиссии и новых, более жестких
теперь, подходах к предоставлению жилья.

Избранные делегации будут представлять
ЮУАЭС на отчетно-выборной конференции
организации молодежи ГП НАЭК «Энергоатом»

и на IV съезде Организации молодежи Атом-
профсоюза.

Предвидя вопросы о том, с какой целью мы
так подробно рассказали о культурной, спор-
тивной и социальной жизни организации моло-
дежи предприятия, позволим себе отметить:
очень часто наша молодежь, которую принято у
нас называть инертной, безынициативной и
еще многими нелестными эпитетами, просто
по разным причинам не знает, какой яркой и
интересной жизнью можно жить, отдав этому
пару часов в день или в неделю… Примером
тому может служить выступление одного из
молодых работников в пользу здорового обра-
за жизни и его призыв бороться с наркоманией
в нашем городе, которое показало, что человек
и не подозревал, какая большая и нелегкая
работа ведется в этом направлении. Но был в
этом незнании и плюс, как нам думается: ини-
циативная группа борьбы за здоровый образ
жизни получила нового пламенного борца за
идеалы!

Мы хотим пожелать организации молоде-
жи, ее профактивистам яркого, полезного,
интересного и продуктивного года и последую-
щих лет. Ведь если такой боевой настрой у них
сохранится — нам с вами, друзья, предстоит в
будущем жить так же ярко, как и они, и моло-
деть с каждым новым годом!

Елена БОНДАРЕНКО

ОРГАНІЗАЦІЯ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ: ПЕРЕД IV З’ЇЗДОМ (КВІТЕНЬ, м. ЕНЕРГОДАР)

У місті-супутнику Рівненської
АЕС Кузнецовську відбувся семі-
нар Українського ядерного това-
риства «Досвід взаємодії мерій
міст-супутників з об’єктами ядер-
ної енергетики».

У ході семінару його учасники
торкались тем міжнародної діяльності
УкрЯТ, взаємодії мерій міст-супутни-
ків та підприємств атомної енерге-
тики, продовження термінів експлу-
атації енергоблоків як запоруки по-
дальшого розвитку міст-супутників,
розвитку ядерної енергетики та про-
мисловості України. Також відбулася
презентація програми «Видатні атом-
ники України». 

У рамках презентації програми
«Видатні атомники України» було від-
значено 80-річний ювілей Володими-
ра Коровкіна, міського голови Куз-
нецовська, Заслуженого енергетика
України, першого директора Рів-
ненської АЕС, який пропрацював на
цій посаді 28 років.

«Атомний патріарх», як називають
В. Коровкіна, є кавалером орденів
трьох держав, відомим експертом
МАГАТЕ, членом міжнародних спосте-
режних місій з безпеки АЕС.

НОВИНИ УкрЯТ
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ЄДНАЄ ВСІХ НАС АТОМПРОФСПІЛКА

У лютому на Інгульській та Смо-
лінській шахтах відбулися збори тру-
дових колективів з підбиття підсум-
ків умов виконання Колективного
договору за 2009 рік. На зборах в
обох колективах побували генераль-
ний директор ДП «СхідГЗК» Олек-
сандр Сорокін та голова первинної
профспілкової організації комбінату
Борис Філіппов.

Акти перевірки виконання умов
колективного договору на шахтах за-
свідчили, що практично всі його пунк-
ти, а це майже півтори сотні позицій,
виконано у повному обсязі. Забігаючи
наперед, зазначимо, що зауваження
стосувалися лише окремих випадків
затримки виплат відпускних.

І директор Смолінської шахти Віктор
Коваленко, і виконуючий обов’язки ди-
ректора Інгульської шахти Олександр
Піцик у своїх звітах наголосили, що тру-
дові колективи торік повністю впорали-
ся з поставленими перед ними вироб-
ничими завданнями, що дозволило
керівництву виконати умови колектив-
ного договору в повному обсязі, заро-
бітна плата виплачувалася вчасно, гір-
ники забезпечені спецодягом тощо.

Разом із тим, Олександр Піцик наголо-
сив, що потребують посиленої уваги
питання охорони праці, мінімізації впли-
ву підприємства на довкілля, оновлення
рухомого складу наземного автомобіль-
ного і залізничного транспорту.

Голова профспілкового комітету
Інгульської шахти Анатолій Кулінка
закликав працівників підприємства
активніше використовувати наявні мож-
ливості для оздоровлення шахтарів в
осінньо-зимовий період у санаторно-
лікувальних закладах, а також приділяти
більше уваги питанням створення без-
печних умов праці та дотримання пра-
вил техніки безпеки. Представники тру-
дового колективу шахти порушували
перед керівництвом питання якості й
організації харчування в їдальні та
медичних послуг в СМСЧ-19.

За інформацією голови профспіл-
кового комітету Смолінської шахти
Миколи Кавуна, в зборах трудового
колективу взяв участь селищний голова
Смоліного М. Мазур. Гірників найбіль-
ше цікавили питання життєзабезпечен-
ня селища і недостатня увага до про-
блем мешканців з боку Маловисківської
районної влади. Особливо складно в

селищі вирішувати побутово-соціальні
питання, для чого часто доводиться
їздити у Малу Виску.

Директор Смолінської шахти Вік-
тор Коваленко привернув увагу керів-
ництва комбінату до питання активізації
робіт з дорозвідки родовища та допо-
моги селищу у вирішенні деяких соці-
альних проблем.

Генеральний директор ДП «СхідГЗК»
Олександр Сорокін подякував працівни-
кам шахт за виконання виробничого
плану і відзначив заслугу колективу
Смолінської шахти в освоєнні горизонту
«640 метра», що гарантує стабільну
діяльність підприємства на найближчі
роки. Він ознайомив колективи шахт із
фінансовим станом комбінату і запев-
нив, що адміністрація робитиме все від
неї залежне для забезпечення нормаль-
ної роботи підприємства, попри складні
політичні процеси, які відбуваються в
державі.

Наразі колективи шахт повинні ви-
значитися з кандидатурами делегатів на
загальні збори трудового колективу ДП
«СхідГЗК», які відбудуться в середині
березня цього року.

Сергій ПОЛУЛЯХ

ТРУДОВИЙ КОДЕКС КОЛЕКТИВУ

ВИКОНАНО У ПОВНОМУ ОБСЯЗІ
умови Колективного договору на Інгульській та Смолінській шахтах СхідГЗК

Колдоговір недаремно
називають малою конститу-
цією трудового колективу.
Положення цього документа
забезпечують додатковий
соціальний захист людям, є
добрим моральним стиму-
лом для кожного працівника.

Фінансово-економічна
криза останнім часом внесла
істотні корективи як у зміст,
так і в реальне виконання
договірних зобов’язань. Сут-
тєво ускладнилася діяльність
профспілкових організацій
роботодавцями по укладен-
ню ними колдоговорів або
пролонгації діючих без зни-
ження рівня трудових і соці-
ально-економічних гарантій.
Колдоговірна робота потре-
бує певних змін у сучасних
умовах.

Отримала поширення
практика укладення тимча-
сових угод про взаємодію
профспілкової організації на
підприємстві та роботодавця
на період подолання нега-
тивних наслідків кризи. В
них фіксуються зобов’язання
сторін щодо збереження ро-
бочих місць, порядок оплати
вимушених простоїв, засто-
сування гнучких форм зайня-
тості тощо.

Нинішній період харак-
теризується труднощами,
пов’язаними з проходження-

ми процедури узгодження
проектів колдоговорів. Пра-
цедавці намагаються вно-
сити зміни щодо зниження
рівня оплати праці, припи-
нення дії зобов’язань та
виплат стимулюючого ха-
рактеру, введення режиму
скороченого робочого часу.
Профспілки повинні активно
протистояти запроваджен-
ню таких змін.

У ситуації, що склала-
ся у вітчизняній економіці
наприкінці минулого року,
та на основі прогнозу еко-
номічного та соціального
розвитку України в поточ-
ному році головним зав-
данням колективно-дого-
вірної кампанії 2010 року
має стати підвищення до-
говірних гарантій для пра-
цівників та купівельної
спроможності їхньої заро-
бітної плати.

Хоч би на які компроміси
при укладенні колективних
договорів ішли профспілки,
жодні поступки в частині
дотримання норм трудового
законодавства недопустимі!
Пам’ятаймо, що відповідно
до статті 16 КЗпП України
умови колективного догово-
ру, котрі підтримують стано-
вище працівника, порівняно
із законодавством є недійс-
ними.

При проведенні колдого-
вірної кампанії 2010 року
необхідно звернути увагу на
такі питання:

— забезпечення про-
дуктивної зайнятості насе-
лення шляхом концентрації
працівників у галузях, що
пов’язані з виробництвом
конкурентоспроможних то-
варів, у високотехнологіч-
них сферах;

— використання форм
соціального діалогу та вза-
ємодії з контролюючими
органами за дотриманням
трудового законодавства;

— забезпечення своє-
часності виплати заробітної
плати та вжиття дієвих захо-
дів для повного повернення
зарплатних боргів;

— безумовне проведен-
ня атестації робочих місць за
умовами праці;

— забезпечення фінансу-
вання заходів з охорони праці
в розмірах, не менших від
встановлених законом, недо-
пущення випадків виробни-
чого травматизму;

— погодження з проф-
спілками рішень про зміну цін
і тарифів, що затверджують-
ся місцевими органами вико-
навчої влади.

До колективного догово-
ру бажано включати пільги та
гарантії для окремих катего-

рій працівників, у т.ч. і чле-
нів профспілки.

До таких пільг нале-
жать:

— юридичний захист у
разі порушення трудових
прав працівника, в т.ч. пред-
ставництво його прав у су-
дах з питань трудових та соці-
альних відносин;

— отримання цільової
благодійної допомоги на лі-
кування за рахунок коштів
профспілкового бюджету;

— організація незалеж-
ної експертизи умов праці
на робочому місці, встанов-
лення обсягу необхідних
пільг;

— забезпечення путівка-
ми на санаторно-курортне
лікування та оздоровлення
безоплатно або зі знижкою
працівників, їхніх сімей та
дітей.

Важливим завданням со-
ціального захисту працюю-
чих є розширення сфери дії
галузевих угод за рахунок
залучення до їх укладення
нових об’єднань організацій
роботодавців, найбільш по-
тужних підприємств у галузі,
а також укладення регіональ-
них угод на рівні районів і
міст.

Департамент
з питань економічного

захисту ФПУ

Колдоговірна робота за сучасних умов

РОЗ’ЯСНЮЄ ПЕНСІЙНИЙ ФОНД УКРАЇНИ

Заступник голови правління Пенсій-
ного фонду В. Никитенко розглянула
звернення Петра Тарасюка з Нетішина
Хмельницької обл. щодо виплати підви-
щення до пенсії як дитині війни:

— Відповідно до статті 6 Закону «Про
соціальний захист дітей війни» (в редакції
закону, що діяла до 01.01.2008 року,
оскільки внесені зміни визнані неконститу-
ційними, а рішення щодо відновлення дії
зазначеної норми в попередній редакції не
приймалося), дітям війни пенсії або щомі-
сячне грошове утримання чи державна
соціальна допомога, що виплачується
замість пенсії, підвищується на 30 відсот-
ків мінімальної пенсії за віком.

— Пунктом 17 статті 77 Закону «Про
Державний бюджет України на 2006 рік»,
дію статті 6 Закону «Про соціальний захист
дітей війни» було призупинено на 2006 рік.

Статтею 111 Закону «Про Державний
бюджет України на 2007 рік» було встановле-
но, що підвищення до пенсії або щомісячно-
го довічного грошового утримання чи дер-
жавної соціальної допомоги, яка виплачу-
ється замість пенсії, відповідно до статті 6
Закону «Про соціальний захист дітей війни»,
виплачувалась особам, які є інвалідами (крім
тих, на яких поширюється дія Закону «Про
статус ветеранів війни, гарантії їх соціально-
го захисту») у розмірі 50 відсотків від розміру
встановленої надбавки учасникам війни.

Законом «Про Державний бюджет
України на 2008 рік та про внесення змін до
деяких законодавчих актів України» стаття 6
Закону «Про соціальний захист дітей війни»
викладена в новій редакції, згідно з якою
дітям війни (крім тих, на яких поширюється
дія Закону «Про статус ветеранів війни,
гарантії їх соціального захисту») до пенсії
або щомісячного довічного грошового утри-

мання чи державної соціальної допомоги,
що виплачується замість пенсії, виплачуєть-
ся підвищення у розмірі надбавки, встанов-
леної для учасників війни. Розмір зазначе-
ного підвищення становив: з 01.01.2008
року — 47 грн. (470 грн. х 10%), з 01.04.2008
року — 48,10 грн. (481 грн. х 10%).

Після ухвалення рішення Конституцій-
ного Суду від 22.05.2008 р. №10-рн/2008
постановою Кабінету Міністрів від
28.05.2008 р. №530 встановлено, що
дітям війни (крім тих, на яких поширюється
дія законів «Про статус ветеранів війни,
гарантії їх соціального захисту» та «Про
жертви нацистських переслідувань») до
пенсії або щомісячного довічного грошо-
вого утримання чи державної соціальної
допомоги, що виплачується замість пенсії,
підвищення проводиться у таких розмірах:
з 22.05.2008 року — 48,10 грн., з
01.07.2008 року — 48,20 грн., з 01.10.2008
року — 49,80 грн.

Крім того, ухвалою Конституційного
Суду від 19.05.2009 року №27-у/2009 під-
тверджено, що в частині третій статті 28
Закону «Про загальнообов’язкове держав-
не пенсійне страхування» закладено одноз-
начну вимогу щодо застосування мінімаль-
ного розміру пенсії за віком, установленого
в абзаці першому частини першої цієї стат-
ті, — виключно для визначення розмірів
пенсій, призначених згідно з цим законом,
та непоширення вказаного мінімального
розміру пенсії за віком на правовідносини,
що виникають на підставі інших законів,
крім цього закону.

Враховуючи вищевикладене, підстав
для застосування мінімального розміру
пенсії, передбаченого статтею 28 Закону
«Про загальнообов’язкове державне пен-
сійне страхування», для визначення розмі-
ру підвищення пенсії відповідно до Закону
«Про соціальний захист дітей війни» немає.

Пенсії дітям війни

Пунктом 3 Закону
№1564-VI «Про внесення
змін до деяких законів
України щодо престижнос-
ті шахтарської праці» від
25.06.2009 р. до Закону
«Про податок з доходів фі-
зичних осіб» внесено змі-
ни, які набрали чинності з
1 січня 2010 року.

Ставка податку становить
10 відсотків від об’єкта спад-
кування з доходів шахтарів-
працівників, які видобувають
вугілля, залізну руду, руди
кольорових і рідкісних мета-
лів, марганцеві та уранові ру-
ди, працівників шахтобудівних
підприємств, які зайняті на
підземних роботах повний ро-
бочий день, та працівників
державних воєнізованих ава-
рійно-рятувальних служб (фор-
мувань) у вугільній промисло-
вості — за Списком №1 вироб-
ництв, робіт, професій, посад і
показників на підземних робо-
тах, на роботах з особливо
шкідливими і особливо важки-
ми умовами праці, зайнятість в
яких повний робочий день дає
право на пенсію за віком на
пільгових умовах, затвердже-
ним Кабінетом Міністрів Ук-
раїни. Під доходами мається
на увазі заробітна плата, інші
виплати і винагороди, нарахо-
вані вказаним вище шахтарям-
працівникам згідно з умовами
трудового договору.

РОЗ’ЯСНЮЄ
ДПА УКРАЇНИ

Оподаткування
доходів шахтарів…

(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
Работа с молодыми

специалистами — не менее
важная тема для цехового
комитета. Здесь необходи-
мо дать новичкам самую
полную информацию о ро-
ли и задачах профсоюзной
организации Запорожской
АЭС, помочь им ознако-
миться со своими правами
и обязанностями.

Еще один показатель
разносторонней активной
жизни подразделения —
приведение в порядок об-
ширных производствен-
ных площадей. Сложным в
этом отношении является
участок очистных соору-
жений замасленных и за-
мазученных стоков и при-
легающая к нему наружная
территория. Чтобы при-
вести ее в порядок, персо-
налу цеха понадобилось не
просто убрать мусор, но
еще выкопать и вывез-
ти старые металлические
конструкции.

Традиционные городс-
кие субботники продол-
жаются в течение всего
теплого календарного пе-
риода. В самом начале
весны по-хозяйски заин-
тересованные взгляды ра-
ботников химического це-
ха оценивают состояние
территории от перекрест-
ка улиц Комсомольской и
Курчатова до выезда из
города. А с апреля, воору-
жившись перчатками, меш-
ками для мусора и необхо-
димым инструментом, они
активно принимаются за
работу. Сделать нужно мно-
гое: привести в порядок
деревья, побелить бордю-
ры, скосить сорняки, вы-
везти мусор (на снимке).

Активность в цехе про-
является не только в труде.
И хоть специфика сменной
работы подразделения не
способствует полноценно-
му участию в творческих
конкурсах «Мы так живем,
работаем и отдыхаем», не-
которые специалисты все
же находят возможность
проявить себя в бардо-
вских песнях, танцах, теат-
ральных импровизациях.

Профсоюзная цеховая
организация водно-радио-
химической лаборатории
насчитывает 144 человека,
это практически все под-
разделение. Информацию
о работе профсоюзной ор-
ганизации и ее значимости
на предприятии несут в
коллектив все члены цехо-
вого комитета. Особенно в
ней нуждается молодое
пополнение. Председатель
цехкома Светлана Рябенко
знакомит их с коллектив-
ным договором и его при-
ложениями, давая возмож-
ность оценить важность и
масштабность профсоюз-
ной работы и принять
решение о вступлении в
профсоюз.

В подразделении счи-
тают, что в цехкоме должны
быть как люди старшего
поколения, так и молодежь.
Это оптимальное сочета-
ние дает свои положитель-

ные результаты. Старшие
коллеги имеют большой
опыт работы и хорошо
знакомы с традициями це-
ха. Надежда Часовских на
станции уже четверть века,
поэтому в цехкоме она
успешно ведет работу с
ветеранами труда и ушед-
шими на заслуженный от-
дых пенсионерами. Здесь
важна не только помощь,
которую цехком им, коне-
чно же, оказывает, но и
простое сердечное обще-
ние с ветеранами, встречи
и вечера отдыха.

Член цехкома Елена
Микулина параллельно
является еще и предсе-
дателем совета молодых
специалистов, поэтому
ее задача вести инфор-
мационную и пропаган-
дистскую работу с моло-
дежью. Она собственным
примером вовлекает мо-
лодые кадры в активное
участие в конкурсах про-
фессионального мастер-
ства, которые традицион-
но проводятся накануне
Дня химика. Для моло-
дежи это отличная воз-
можность повысить свою
квалификационную кате-
горию.

Приятно, когда колле-
ги поздравляют именин-
ника с днем рождения не
только в своем кругу, но и
по радио. Это также забо-
та члена цехкома Елены
Микулиной.

Вопросы материаль-
ной поддержки работни-
ков в сложных жизненных
ситуациях не остаются
без внимания, и цехком
совместно с управлением
социальных программ по
мере возможности стара-
ется их решать.

Лишь малая часть ра-
ботников имеет детей
школьного возраста, ко-
торые нуждаются в лет-
нем оздоровлении. И это
отдельная профсоюзная
забота членов цехкома.
Они стараются разнооб-
разить детский отдых и
дать возможность роди-
телям ознакомиться с его
условиями.

Учитывая тот факт, что
немалую часть населения
Энергодара составляют
работники Запорожской
АЭС, они не стоят в сто-
роне в деле наведения
порядка в городе и при-
городной зоне. Преиму-
щественно женский кол-
лектив ВРХЛ также активно
участвует в этой полезной
работе. Они сами решают
вопрос обеспечения спец-
одеждой, инструментами и
даже вывозят мусор лич-
ным транспортом.

Кто хорошо работает,
тот хорошо и отдыхает.
Давней традицией подраз-
деления стало совместное
празднование Дня химика
и Дня энергетика, на ко-
торых обязательно поощ-
ряются лучшие работники.
Это, безусловно, сплачи-
вает коллектив и вдохно-
вляет на новые трудовые
победы.

Лариса ЮРЬЕВА

О светлом настоящем
заботятся профсоюзы
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МАНДРУЙ УКРАЇНОЮ, ПІЗНАВАЙ РІДНИЙ КРАЙ: НА БАТЬКІВЩИНІ КОБЗАРЯ

Період роботи на
Хмельницькій АЕС для
багатьох її працівників
запам’ятовується не тільки
виробничими буднями, а
й можливістю реалізувати
себе у різних захопленнях.

Принаймні хто любить
подорожувати, зміг уже відві-
дати цікаві місця у нашій дер-
жаві та й за кордоном. Най-
більше туристичних вилазок
було у Карпати. Великого ре-
зонансу набула мандрівка на
велосипеді від Нетішина до
Ялти старшого інспектора від-
ділу охорони праці Леоніда
Богомолова. Цю відстань —
майже півтори тисячі кіломет-
рів — він подолав за оди-
надцять днів, про що у 2009
році розповідав «Атомник
України».

Для клубу «Енергія захоп-
лень», який діє при редак-
ції газети «Перспектива» ВП
ХАЕС, приємно констатувати,
що когорта працівників атом-
ної долучилась до реалізації
низки культурно-мистецьких
проектів. Запам’яталася вис-
тавка «Вишиті рушники»,
представлена працівницями
цеху господарського забез-
печення, виставка фоторобіт
Сергія Ремнякова, автора лі-
ричних віршів та фотознімків
у газету. Наприкінці 2009 ро-
ку відбулися презентації не
менш цікавих виставок, які
були організовані за сприян-
ня працівників Нетішинського
міського краєзнавчого му-
зею. Інспектор служби ві-
домчого нагляду і пожежної
безпеки Микола Власик та
працівник навчально-трену-
вального центру Володимир
Ващенко представили свої
кращі фотороботи, а слюсар
ремонтно-будівельного уп-
равління енергоремонтного
підприємства Олександр Гон-
чарук заявив про себе ство-
ренням картин з пластиліну.
Інженер хімічного цеху Олек-
сандр Добровольський допо-
міг осягнути світ металевих
грошей.

Серед працівників ХАЕС є
чимало рибалок. Точної їх кіль-
кості назвати ніхто не може,
але офіційно зареєстрованих
у «Клубі рибалок-аматорів ВП
ХАЕС» на сьогодні є 386 осіб.

На водосховищі ХАЕС є
території, на яких офіційно
дозволено рибалити членам
клубу. Хороші результати
ефективного ведення рибо-
ловлі постійно демонструє
його голова Сергій Онищук.

У вільний від основної
роботи час на станційну во-
дойму навідується начальник
турбінного цеху Анатолій Ку-
ценко. Він любить рибалити з
човна і часто повертається
додому із «вагомими досяг-
неннями». Надовго запам’я-
тається рибалці боротьба із
семикілограмовою щукою.
Полюванням на хижака при-
страсно займається провід-
ний інженер лабораторії діаг-
ностики цеху налагоджування
та випробування устаткуван-
ня Олександр Стефанович.

Окремі атомники полюб-
ляють порибалити за допомо-
гою поплавкової чи донної
вудочок. Заступнику началь-
ника гідротехнічного цеху
Юрію Шевчуку не раз вдава-
лося частувати рідних та
знайомих смачною рибною
юшкою. Найбільше таку вишу-
кану страву полюбляє його
внучка Софійка.

До когорти прихильників
аматорського рибальства та-
кож належить генеральний
директор ХАЕС Микола Пана-
щенко. Понад півстоліття не
зраджує захопленню рибали-
ти перший директор ХАЕС
Олексій Троценко.

Олександр ШУСТЕРУК

ЗАХОПЛЕННЯ
АТОМНИКІВ

Робота і відпочинок
нерозлучні

Літературна спадщина Шевченка:
240 поезій, з них — понад 20 поем; драма «Назар

Стодоля»; 20 повістей (до нас дійшло 9); щоденник; автобіог-
рафії, фрагменти двох незакінчених драм. Твори перекладені
приблизно 100 мовами світу.

Мистецька спадщина Шевченка — художника:
210 акварелей, передусім пейзажів; 150 портретів, з яких 43

автопортрети; 27 офортів, з яких — 6 серій «Живописна Україна»;
понад 230 олівцевих рисунків ландшафтів України; ескізи, етюди,
начерки — на 360 сторінках рукописів та альбомів.

9 березня — 196 років9 березня — 196 років
від дня народженнявід дня народження
Тараса ШевченкаТараса Шевченка
Він був поетом волі в час неволі,
Поетом доброти в засиллі зла.
Була у нього надзвичайна доля,
Та доля Україною була.

Дмитро Павличко

...Не називаю її раєм,
Тії хатиночки у гаї, 
Над чистим ставом край села.
Мене там мати повила
І, повиваючи, співала,
Свою нудьгу переливала
В свою дитину... В тім гаю,
У тій хатині, у раю,
Я бачив пекло... Там неволя.
Робота тяжкая, ніколи
І помолитись не дають...

Народився Тарас у хаті свого діда по матері Якима Бойка у Моринцях.

За переказами, хата існувала до 1918 року

Нічого кращого немає,

Як тая мати молодая

З своїм дитяточком малим

Пам’ятник у Моринцях у садибі

Шевченка

Шевченкові шляхи-дороги: Петер-

бург — Орськ — Мангишлак —

Астрахань — Київ — Чигирин...

На місці, де стояла хата Шевченків у селі

Керелівка (у 1929 році перейменованому у

село Шевченкове), встановлено пам’ятник

малому Тарасові. А саму хату відновили в

максимально наближеному до оригіналу

вигляді і поставили трохи далі...

У Моринцях у хатині кріпака Колісника (його у селі за

бунтарство називали Копієм і було заслано до Сибіру),

до двох років жив малий Тарас з батьками

Хата дяка — перший «університет» Тараса. Для збере-

ження її первісного вигляду, а будівлі уже понад 200

років, вона накрита своєрідним «саркофагом»

Фоторепортаж Тетяни МІХНЕНКО

По инициативе организации моло-
дежи ОП ЗАЭС в Энергодаре прошли
необычные соревнования по стрельбе
из пневматического оружия. Самые
меткие энергодарцы, независимо от
пола и возраста, получили не только
заряд хорошего настроения, но и
подарки от профкома ОП ЗАЭС.

Желающих испытать удачу и продемон-
стрировать свое мастерство в стрельбе ока-
залось довольно много — более 30 человек.
Среди них — немало представительниц сла-
бого пола. Хотя, признаться, женщины попа-
дали в мишень так ловко и точно, что назвать
их слабыми было как-то неуместно.

Соревнования по стрельбе прошли в
тире, расположенном в общеобразова-
тельной школе №4, продолжались около

5 часов и вызвали настоящий ажиотаж.
Среди участников оказалось много ра-
ботников Запорожской АЭС.

Призеры определялись по сумме бал-
лов. В результате места среди женщин
распределись таким образом: первое у
Галины Поздеевой, второе — у Екатери-
ны Балахниной, третье — у Любови
Овчиниковой работнице энергоремон-
тного подразделения ЗАЭС (на снимке).

Организаторы соревнований по пулевой
стрельбе благодарны за помощь профсоюз-
ному комитету ОП ЗАЭС в лице Николая
Захарова, председателю горспорткомите-
та Олегу Финько и хозяйке тира Оксане.
Победители получили не только подарки, но
и кубки, грамоты.

Людмила ГОТЫЧ

ПРОФСПІЛКОВА ІНІЦІАТИВА МОЛОДІ

Не уступали в меткости

АТОМНИКИ-ЛІРИКИ

Не молю, ни о чем
не жалею…

Не тревожу твой сон 
поутру.

Я любовью своей
отболею,

На снегу твое имя сотру.
Что склонилась береза 

печально?
Зеленеть будем ранней 

весной!
Нам судьбою дано

изначально
Испытать и морозы,

и зной.
***

Открой себе свое лицо.
Не это, что смеется 

мило…
Так солнце той весной 

светило!
Ты масок разорви

кольцо!
Пусть это было так

давно…
Он здесь, с тобою

светлый лик…
В душе томится тихий

вскрик…
Любить не каждому 

дано.

***
(Перевод 

с Лины Костенко)
Очами ты сказала мне: 

люблю.
Сердца взволнованы 
экзаменом нежданным.
Хрустальный звон

признания таю.
Не сказанное осталось 

несказанным.
Светлели ночи,

вечерели дни.
И взор судьбы не раз

бывал печальным.
В душе слова сияли

как огни.
Не сказанное осталось 

несказанным.
Промчалась жизнь и

опустел перрон.
Нам тишина кричала 

рупором вокзальным!
Так много слов

написано пером.
Не сказанное осталось 

несказанным.

Сергей РЕМНЯКОВ,
инженер-физик

Хмельницкой АЭС

Наталье Несторовне
Болдышевой (Платоновой)

НЕПОКОРЕННАЯ СУДЬБОЙ

Пусть снизойдут благословения
На вашу светлую семью,
Пусть счастьем полнятся 

мгновения
В тревожном сне и наяву.

Весна пусть лепестками белыми
Стучит в закрытое окно…
Я знаю: вы не оробели
С бедою встретившись давно…

О, Валентин*, среди несчастий,
Которым оправданий нет,
У изголовья видим часто
Твоей Наташи силуэт.

Какой уж год (а ночь какую)
Среди зимы, среди весны
Голубка верная воркует
И охраняет твои сны…

Талант жены — святой
и редкий.

Он жалостью славянской
светит…

Голубка с голубем на ветке:
Прекраснее картины нету!

Я перед образом твоим
Смиренный стану на колени…
Жена и мать: лишь им двоим
Молились сонмы поколений!..

Наташа, милая Наташа!
Отпели наши соловьи,
Ушла в туманы юность наша,
И годы зрелые ушли…

Но дочь, Ириночка, осталась,
Остались и друзья с тобой…
Так распахни же шире

ставни
Непокоренная судьбой!

Пусть жизнь ликует на планете,
Шумит Есенин, как гроза…
Будь счастлив, кто живет

на свете,
Кто видит звезды и глаза!..

О, битва эта тьмы и света!
Как Блок, ее я не боюсь,
И, возвышаясь до Поэта,
Люблю Вас и за Вас молюсь…

* Валентин Федорович
Болдышев (18.05.1932—
10.08.2009) — муж Натальи,
отец Ирины, ученый, физик-

ядерщик, заместитель гене-
рального директора ННЦ
ХФТИ по научной работе,
директор Института физики
высоких энергий и ядерной
физики ННЦ ХФТИ, мастер
спорта СССР по стендовой
стрельбе. Тяжело заболев,
он 9 лет был прикован к
постели. И все эти долгие
годы за ним бережно ухажи-
вала жена.

Иван КОБА
г. Харьков


